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33 Naudi i Bartumeu en una roda de premsa anterior. 

SDP creu que l’heliport no 
aportarà creixement econòmic

Socialdemocràcia i Progrés (SDP) té 
«seriosos dubtes» sobre si és neces-
sari construir un heliport al país, 
ja que sense informes que ho ava-
lin no creuen que la infraestructu-
ra pugui «aportar un plus de crei-
xement econòmic ni d’inversió es-
tragera». Amb tot, el president de 
la formació, Jaume Bartumeu, i el 
conseller general, Víctor Naudi, 
van manifestar que «hi podríem es-

tar d’acord si es presentessin els in-
formes escaients». 

Per tot plegat, Naudi ha fet una de-
manda d’informació al Govern en la 
qual requereix els informes tècnics en 
matèria d’aviació, els estudis d’opor-
tunitat i viabilitat econòmica, els que 
garanteixen que no hi haurà afectaci-
ons per a les instal·lacions de FEDA, ai-
xí com el cost que suposarà desplaçar 
les línies d’alta tensió. En aquesta lí-
nia, Bartumeu va insistir en què «no 
hem tingut accés a cap estudi que jus-
tifiqui una demanda suficient de gent 
que voldria utilitzar aquesta línia». 

La manca d’aquesta informació 
porta als progressistes a dubtar sobre 
la seva existència i a pensar que tot ple-

gat es deu només a la voluntat del cap 
de Govern, Toni Martí, de «donar res-
posta a les seves promeses electorals 
sense estudiar-les». Aquest «caprici», 
va afirmar el parlamentari progres-
sista, «posa en entredit el potencial 
del nostre país, la seva seguretat, la 
tranquil·litat i el nostre paisatge». I en 
aquest sentit, va reiterar que des del 
seu punt de vist la ubicació escollida 
no és la més idònia i podria donar ma-
la imatge als turistes que s’allotgin en 
hotels propers. 

Així mateix, també va considerar 
que pot perjudicar «la seguretat jurí-
dica», ja que la qualitat de vida de la 
gent que viu en els habitatges propers 
es veurà afectada. H

Naudi demana els estudis 
d’oportunitat i de viabilitat 
del projecte
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33 Electors a les últimes eleccions comunals en una seu de votacions.
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REUNIÓ DE CÒNSOLS

Tres ciutadans formaran part 
de cada mesa electoral. Els 
cònsols, reunits en la trobada 
mensual dels dirigents de les 

set parròquies, van tancar ahir –gaire-
bé, queden serrells– la Modificació de 
la Llei qualificada del règim electoral 
i el referèndum, en la qual es va acor-
dar incloure la participació ciutada-
na a les eleccions, segons les recoma-
nacions del Consell d’Europa per mi-
llorar la democràcia del país. A més, 
als pròxims comicis també hi haurà 
observadors internacionals que cons-
tataran in situ la qualitat del desenvo-
lupament de la cita amb les urnes.

L’amfitrió de la reunió d’ahir, Jordi 
Torres, cònsol d’Encamp, va explicar 
que a cada mesa s’hi sumarà un ciu-
tadà, que serà el titular, més dos su-
plents. Amb tot, la participació acti-
va no serà obligatòria. Per escollir els 
voluntaris s’ha dissenyat un procés: 
el dia que es publiquin les llistes elec-
torals, cada comú farà un sorteig de 
20 persones. El resultat es publicarà 
al BOPA i es notificarà als ciutadans, 
que tindran cinc dies per acceptar. Si 
no hi ha resposta, s’entendrà silenci 
administratiu, és a dir, que no es vol 
formar part de la mesa electoral. L’as-
signació a les meses es farà per ordre 
cronològic de les persones que vagin 
responent que sí.

Els canvis en la Llei qualificada del 
règim electoral i el referèndum tam-
bé estableixen que les cabines de vota-
ció estaran adaptades a les persones 
amb diversitat funcional i algunes 
modificacions de terminis: la publi-
cació de les llistes d’electorals, des de 
l’anunci d’eleccions, s’amplia de tres 
a sis dies; per presentar les candidatu-
res, de cinc a set dies, i el termini de 
vot per correu s’allarga fins a les cinc 

Ciutadans amb dret de vot se 
sumaran a les meses electorals
Un sorteig decidirà 
la participació però 
no serà obligatòria
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Els cònsols d’Encamp i d’Ordino, 
Jordi Torres i Josep Àngel Mortés, 
respectivament, van expressar 
ahir la seva satisfacció per l’acord 
sobre les transferències comu-
nals. Finalment, s’ha optat per la 
proposta presentada pel Govern. 
De fet, dels set comuns només An-
dorra la Vella i Sant Julià de Lòria 
«no estan d’acord amb la globali-
tat del text», van recordar.

Mortés va argumentar que «la 
parròquia d’Ordino està satisfe-
ta perquè no perd poder adqui-
sitiu», com si ho feia amb la pro-
posta del PS. «És un bon acord, 
tots partim de la base dels 55 mi-
lions d’euros». Torres hi va co-
incidir: «És un bon acord per a 
tothom, ens mantenim en els 

Torres i Mortés 
estan satisfets 
per l’acord de 
transferències 
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de la tarda de la vigília dels comicis.
La proposta de modificació de la 

llei s’entrarà a tràmit parlamentari 
aquest juliol perquè pugui ser votada 
a la tardor i s’apliqui a les pròximes 
eleccions, previstes per al 2019.

DEMANDA PELS EXPEDIENTS / D’altra ban-
da, els cònsols també van anunciar 
ahir que han presentat una deman-
da a la Batllia perquè la Justícia els re-
torni els dossiers de ciutadans que de-
uen taxes, impostos o sancions als co-
muns «perquè els puguem tramitar», 
va matisar Torres.  Els comuns tenen 
pendents el retorn de milers de dos-

siers del 2015, del 2016 i, fins i tot, en 
alguns casos, del 2014. Un cop obert 
l’expedient, el tràmit segueix el seu 
curs, però si no s’actua, al cap de tres 
anys prescriu. Això és el que ha passat 
amb milers de dossiers i els comuns 
han deixat d’ingressar «milions d’eu-
ros». 

Precisament, tots els comuns van 
presentar «un recurs per l’anormal 
funcionament de la Justícia», res-
pecte els expedients prescrits, i a la 
tardor s’ha de pronunciar el Tribu-
nal Superior de Justícia. «Estem a la 
fi d’un procés prioritari», va subrat-
llar el cònsol encampadà.

ALTRES TEMES / D’altra banda, en la 
trobada d’ahir es va explicar que a 
l’octubre 10 nous agents de circula-
ció seguiran un curs de formació, i 
els cònsols van reclamar que hi ha-
gi fins a 23 agents en actiu que im-
parteixen formacions continuades 
a tot el cos.

També es va acordar que el regla-
ment sobre el cens d’ADN caní esta-
bleixi l’obligatorietat de la inscrip-
ció dels gossos a la base de dades de 
l’ADN, i es va informar que cinc em-
preses han retirat el plec de bases del 
concurs sobre la implementació del 
servei de bicicleta elèctrica. H

El PS explicarà avui les 
objeccions a la proposta 
finalment acceptada

barems. La proposta del PS per-
judicava, i la que s’ha acordat és 
justa i coherent».

D’altra banda, la subsíndica, 
Mònica Bonell, va avançar ahir en 
la roda de premsa posterior a la 
Junta de Presidents que l’acord so-
bre les competències i les trans-
ferències comunals es votarà al 
Consell General al setembre o du-
rant la tardor. Bonell va declarar 
que el text s’entrarà a Sindicatu-
ra «durant el juliol, d’urgència, 
perquè crec que està tancat i con-
validat».

El president del Grup Parla-
mentari Mixt pel Partit Socialde-
mòcrata, Pere López, explicarà 
aquest matí la seva posició sobre 
les transferències. De fet, el PS va 
presentar una proposta que no ha 
estat acceptada. Per la seva part, 
Liberals d’Andorra va dir ahir que 
espera conèixer les objeccions del 
PS per pronunciar-se. H


